

# 目录 Content

## 成都教育

C H E N G D U E D U C A T I O N



主管、主办单位：成都市教育局  
承办：成都市教育科学研究院  
出版：成都教育编辑部  
编辑：《成都教育》编辑部  
地址：成都市东马棚街1号  
电话：86630090 86630061  
邮政编码：610031  
印刷：成都市前智印务有限责任公司  
内刊号：四川省连续性内部资料准印  
证第02-066号  
(内部资料 免费交流)

### 教育前沿

信息技术优化中小学生学习体验 张铁道 白晓晶 (5)

### 改革前沿

基于多维度评价指标的高校招生制度改革 王殿军 (9)

### 百家视野

教育不转型，国家只能卖苦力 陈志武 (14)

### 教育均衡

县级区域间学校委托管理新机制的实践与探索  
——以青羊区金沙小学委托管理蒲江县金钥匙学校为例  
鄢志刚 何红枚 杨 韬 (17)

### 教师发展

不断更新教师培训的运行机制  
——成都市教师培训的理性思考与实践探索 谭文丽 (20)

### 调查研究

加强规划与管理，努力提升我市教育科研水平  
——基于对全市教育科研管理现状调查的思考  
胡 燕 顾 颀 陈 军 陈宇燕 (24)

## 课改研究

课改促进变化, 凸显“三个”亮点

程一凡 (28)

· 问题讨论 ·

如何看待新一轮语文课改

罗晓晖 (32)

## 教育国际化

基础教育国际化的探寻与实践

肖明华 (35)

## 教学思考

小学数学课堂学生操作活动的误区与策略

余晓华 (39)

多媒体在美术教学中的运用

赵刚 (42)

让幼儿爱上体育活动

黎纯 (45)

## 德育天地

用如水的教育磨砺美丽的鹅卵石

詹滢 (48)

——对优生心理问题的认识与疏导

让孩子的童年留下温暖的记忆

钟燕 (51)

——我的“爬山虎班”班级叙事

## 海外直击

世界向芬兰学习什么

滕珺 (54)

政策工具: 国外治理教育的秘诀

李建忠 曾天山 (55)

教师教育: 国境外如何保质保量 (二)

劳诗玲 (57)

新加坡: “伙伴关系”保障师范生实习

黄金鲁克 (58)

澳门: 为教师职后教育提供驱动力

强海燕 (60)

香港: 教师教育体系“三足鼎立”

美国·英才教育观察 (二)

曹原 (62)

特别的逃课: 抽离式英才培养模式

## 信息动态

全球视野下现代课堂改造交流会在蓉召开等五则

(63)

顾问: 顾明远 田慧生 陶西平  
谈松华

编委会主任: 吕信伟

编委会副主任: 王志成 左华荣  
马海军

主 编: 洪涛 潘仲平  
刘科

副主编: 谭文丽 胡燕

执行主编: 史玉

执行副主编: 罗晓晖

编 校: 邓平 杨伊

英文目录: 杨伊

美术编辑: 毕生

编辑部地址: 成都市东马棚街1号

电 话: 028-86630090

028-86630061

Email: cdjy06@163.com

### 征稿启事

为进一步推动成都教育的改革与发展, 记录和反映成都统筹城乡教育综合改革试验区建设的新经验、新信息, 弘扬课改新理念、传播好经验, 展示成都教育人的风采, 及时反映我市的教育信息和动态, 本刊欢迎大家踊跃投稿。稿件类型包括: 成都教育改革与发展的思考与实践、推进教育现代化的经验与成果、成都统筹城乡教育综合改革试验区建设的新经验; 课程改革的思考与实践、课堂实录尤其是精彩片段的点评与反思; 校本教研、校本课程开发; 专家论坛、治校方略、教师心语、名师在线、科研兴教、教研视角; 各种教育信息及有关新闻图片等。来稿可以通过各区(市)县通讯员送交, 也可直接寄送本刊编辑部或发电邮至 cdjy06@163.com。稿件一经采用, 即寄当期样书。

来信请寄: 成都市东马棚街1号, 成都市教科院《成都教育》编辑部, 史玉、罗晓晖老师收。

邮编: 610031

Email: cdjy06@163.com

## Contents

- Information technology optimize the primary and middle school students' learning experience .....  
..... *Zhang tiedao, Bai xiaojing* (5)
- Based on the multi - dimensional evaluation index of college enrollment system reform ..... *Wang dianjun* (9)
- Education without transformation will encumber the all country ..... *Chen zhiwu* (14)
- The practice and explore of the county area schools entrusted management mechanism.  
——As Jin sha primary school of Qing Yang district entrusted manage the golden key school of Pujiang district  
an example ..... *Yan zhigang, He hongmei, Yang tao* (17)
- The movement mechanism of updating teachers' training.  
——Rational thinking and practice of teacher training in ChengDu ..... *Tan wenli* (20)
- Strengthen the planning and management, and strive to enhance the level of education scientific research.  
——Based on the investigation about the present situation of ChengDu education scientific research manage-  
ment thinking ..... *Hu yan, Gu jie, Chen jun, Chen yuyan* (24)
- Curriculum reform to promote change, highlights three bright spots ..... *Cheng yifan* (28)
- How to feel about a new Chinese curriculum reform? ..... *Luo xiaohui* (32)
- Explore and practice the basic education internationalization ..... *Xiao minghua* (35)

## Contents

The myth and strategy of elementary school students' operating activities in the mathematics classroom .....	
.....	<i>Yu xiaohua</i> (39)
The application of multimedia in the teaching of fine arts .....	<i>Zhao gang</i> (42)
Let children fall in love with sports activities .....	<i>Li chun</i> (45)
Use "the education" to sharpen "the pebbles".	
—Understanding and guidance of the top student psychological problems .....	<i>Zhan ying</i> (48)
Let the children left the warm memories of childhood.	
—The narrative of my "Boston ivy class" .....	<i>Zhong yan</i> (51)
What "The world" could learn from FinLand .....	<i>Teng Ju</i> (54)
Policy tools: The secret of education management abroad .....	<i>Li jianzhong, Zeng tianshan</i> (55)
Teacher Education: How to guarantee both quality and quantity abroad (2)	
Singapore: Partnership to ensure students' internship .....	<i>Lao shiling</i> (57)
Macao: A driving force for teachers education .....	<i>Gold Rook</i> (58)
Hong kong: The teacher education system is a situation of tripartite confrontation .....	<i>Qing haiyan</i> (60)
The US: Observe of talented people education (2) A special skip classes: Out of talent cultivation model	
.....	<i>Cao yuan</i> (62)
Under the global view of modern classroom exchange meeting was held in ChengDu, and5 pieces .....	(63)